

NATO UNCLASSIFIED

APPROVED FOR PUBLIC DISCLOSURE

NORTH ATLANTIC TREATY ORGANISATION ORGANISATION DU TRAITÉ DE L'ATLANTIQUE NORD

BUREAU DU ~~MAISON~~ REPRESENTANT
DU GROUPE PERMANENT

STANDING GROUP
~~MAISON~~ OFFICE
REPRESENTATIVE

PALAIS DE CHAILLOT
PARIS (XVI)

NATO CONFIDENTIAL

1st February 1957

REGRADED NATO UNCLASSIFIED

Per Authority IMSM-431-90

LOM 9/57

By CREUSE Date 11-01-00

MEMORANDUM FOR THE SECRETARY STANDING GROUP NATO WASHINGTON DC.

SUBJECT: Surplus Canadian Equipment in the Belgian Navy.

REFERENCES: MRM-60-56, paragraph 3(c).

1. Enclosed is a copy of Belgian Note AR/36/57, dated 9th January.
2. SHAPE informally consulted, feel unable to answer this question themselves.

FOR THE STANDING GROUP REPRESENTATIVE


C. de Porto
Brig. Gen.

Enclosure: AR/36/57 dated 9th January 1957.

ACTION COPY

IMS Control N° 0050

NATO UNCLASSIFIED

APPROVED FOR PUBLIC DISCLOSURE

DECLASSIFIED-PUBLIC DISCLOSURE IMSM-0431-99 DECLASSIFIE-MISE EN LECTURE PUBLIQUE

9 January 1957

No. AR/36/57

Military Delegation
Palais de Chaillot
Aile Passy, Paris 16

Note for the Materiel Section
Production and Logistic Division

Attention: General Savino

Subject: Surplus Canadian equipment belonging to the Belgian Naval Force.

1. Reference my note no. AR/810/56 dated 17 August 1956, on the distribution of which you appeared, and in which I pointed out to the delegations of Denmark, France, Netherlands, Italy, Portugal, Greece, Turkey, Norway and German Federal Republic that we had available surplus equipment of this type.

I asked these delegations to inform me whether they were interested in this equipment, namely:

- 8 Hedgehog mountings with accessories and
- 733 Hedgehog HE fused projectiles.

2. As of today the following delegations have indicated their interest in the Belgian offer:

- German Federal Republic (in all the equipment)
- Denmark (in 4 Hedgehog mountings with accessories)
- Netherlands (in all the projectiles)

In addition, the Italian Delegation asked for technical data before replying. This data was furnished to them in my note no. AR/35/57 (see Annex I).

3. MRM-60-56, a copy of which you will find attached in Annex 2, lays down the procedure envisaged by the Canadian authorities for the disposition of equipment received under Canadian Mutual Aid, by the receiving nations.

Please note point C of paragraph 3, dealing with equipment which has become available.

I understand that the appropriate NATO authority should decide on the distribution of equipment offered by Belgium.

4. As an indication, the Belgian authorities have proposed, in view of the replies which they had received from the different delegations consulted, to distribute the surplus equipment as follows:

DENMARK:

- 2 (two) Hedgehog mountings (complete: with receiver, stabilizing - ripple firing switch - flexible drive - push AP 7000 A - switch AP 8175 B).

GERMAN FEDERAL REPUBLIC:

- 6 (six) Hedgehog mountings complete (as above)
- 733 Hedgehog HE fused projectiles.

However if Denmark should not wish to accept this offer, Belgium would then propose to allot all of the equipment to the German Federal Republic.

It is requested that you give me your position vis-a-vis this problem and inform me at your earliest convenience either your concurrence with the proposed distribution suggested by Belgium or any other plan for distribution of the equipment approved by the competent NATO authorities.

NATO UNCLASSIFIED

DELEGATION BELGE AU CONSEIL
DE L'ATLANTIQUE NORD

9 janvier 1957

N° AR/36/57

Délégation Militaire
Palais de Chaillot
Aile Passy, Paris 16e

Note pour la Section Matériel
Division Production et Logistique,

à l'attention du Général Savino.

Objet: Matériel Canadien en surplus à la Force Navale Belge.

1. Je me réfère à ma note no. AR/810/56 du 17 août 1956, dont vous étiez destinataire, par laquelle je signalais aux délégations du Danemark, de la France, des Pays-Bas, de l'Italie, du Portugal, de la Grèce, de la Turquie, de la Norvège et de la République Fédérale d'Allemagne l'existence de matériel en surplus disponible.

Je demandais à ces délégations de me faire connaître leur intérêt éventuel pour ce matériel à savoir:

- 8 Hedgehog mountings avec accessoires et
- 733 projectiles Hedgehog HE fuzed.

2. A ce jour les délégations suivantes se sont déclarées intéressées par l'offre belge:

- la République Fédérale d'Allemagne - pour l'ensemble du matériel
- le Danemark - pour 4 Hedgehog mountings avec accessoires
- les Pays-Bas - pour l'ensemble des projectiles.

D'autre part la Délégation de l'Italie demandait à obtenir avant de se prononcer des précisions de caractère technique qui lui sont fournies par ma note no. AR/35/57 (voir Annexe I).

3. Le document du Comité des Représentants Militaires (CRM-68-56) dont vous trouverez copie en annexe 2 ci-jointe, fixe la procédure prévue par les autorités canadiennes pour la disposition de matériels reçus dans le cadre de l'Aide Mutuelle canadienne, par les nations bénéficiaires.

Je crois utile d'attirer votre attention sur le point C du par.3, qui envisage le cas des matériels devenus disponibles.

Je comprends donc qu'il conviendrait qu'une autorité OTAN appropriée décide de la répartition du matériel offert par le Belge.

4. A titre indicatif, les autorités belges avaient proposé, compte tenu des réponses qui avaient été reçues des diverses délégations consultées, de répartir comme suit le matériel en surplus:

DANEMARK:

- 2 (deux) Hedgehog mountings complets (c'est à dire avec receiver, stabilizing - ripple firing switch - flexible drive - push AP 7000 A - switch AP 8175 B).

REPUBLIQUE FEDERALE D'ALLEMAGNE

- 6 (six) Hedgehog mountings complets (idem)
- 733 projectiles Hedgehog HE fuzed

Toutefois si le Danemark n'était pas intéressé par cette offre, la Belgique proposerait d'allouer l'ensemble du matériel à la République Fédérale.

Je vous serais reconnaissant de me préciser votre position vis-à-vis de ce problème et de me faire connaître, à votre meilleure convenance, soit votre accord sur le projet de répartition envisagé par la Belgique, soit tout autre plan de répartition ayant reçu l'accord des autorités OTAN compétentes.

Le Général-Major A.D. Rosart
Conseiller pour la Production.

NATO UNCLASSIFIED

APPROVED FOR PUBLIC DISCLOSURE